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Kommunstyrelsen

Svar på motion - Eskilstuna behöver en plats för 
återbruk av byggmaterial - inlämnad av MP 
(KSKF/2021:209)

Förslag till beslut
Förslag till kommunfullmäktige

Motionen anses besvarad.

Sammanfattning
Mariella Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in motionen om att Eskilstuna 
behöver en plats för återbruk av byggmaterial. Kommunfullmäktige har den 23 juni 
2021 beslutat att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. Motionen 
har därefter remitterats till stadsbyggnadsnämnden samt Eskilstuna kommunföretag 
AB för yttrande.

Syftet med motionen är att underlätta och skapa förutsättningar för Eskilstuna 
kommuns invånare och företag inom byggsektorn att återanvända byggmaterial på 
annan plats för att minska mängden byggavfall. 

Motionen beskriver att Eskilstuna fortfarande saknar en plats för inlämning av 
byggmaterial och skulle behöva en organiserad verksamhet som kan ta emot byggvaror 
och sälja dem vidare. Det behövs nya initiativ så att byggsektorn får större möjlighet 
att ingå i den cirkulära ekonomin. Enskilda som bygger ska också kunna bidra till 
minskad resursförbrukning. 

Motionsställaren menar att byggnaden som ReTuna återbruksgalleria ligger i är rejält 
stor och att när den köptes in av kommunen fanns tankar på att kunna använda mer 
av ytorna allt eftersom ReTuna utvecklades. En marknad för begagnade byggvaror 
skulle vara ett bra komplement till övriga butiker i ReTuna återbruksgalleria.

Motionsställaren yrkar därför på att 
1. Eskilstuna kommun skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika 

typer av byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 
privatpersoner att lämna och köpa varor. 
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2. Eskilstuna kommun skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av 
tillräcklig storlek för de stora och skrymmande varor som byggsektorn 
hanterar. 

I motionen hänvisas till exempel på byggåterbruksdepåer i andra kommuner som 
Göteborg och Malmö, som båda drivs i kommunal regi och där både företag och 
privatpersoner kan lämna in och köpa byggvaror. 

Ärendebeskrivning
Motionens grundtanke att det behövs skapas förutsättningar i Eskilstuna för att främja 
en cirkulär byggsektor och möjliggöra för såväl företag som den privata konsumenten 
att återbruka byggmaterial stämmer väl med förslagen i såväl Eskilstuna kommuns 
klimatprogram och plan för klimat, som är på remiss, liksom i den avfallsplan som är 
under framtagande. I dagsläget saknar Eskilstuna en plats för inlämning av 
byggmaterial och skulle behöva en organiserad verksamhet som kan ta emot byggvaror 
och sälja dem vidare. 

Stadsbyggnadsnämnden håller med om att en anläggning för återbruk av byggmaterial 
torde vara intressant för näringslivet och enskilda, liksom för den kommunala 
organisationen. De menar också att i en verksamhet som denna kan många jobb 
skapas för dem som står långt ifrån arbetsmarknaden. Nämnden ser positivt på en 
utveckling av Eskilstuna Energi och Miljös (EEM) verksamhet till att även omfatta 
återbruk av byggmaterial, men att det åligger EEM att göra bedömningen huruvida det 
är möjligt att göra inom ramen för verksamhetens nuvarande förutsättningar. 
Nämnden redogör också för sitt arbete med överblivet material och schaktmassor i 
egna anläggningsarbeten och i de fall där de anlitar entreprenörer. Avslutningsvis 
skriver nämnden också att de i första hand kommer att återbruka överblivet material 
från de projekt och arbeten som görs inom den egna förvaltningen.

Eskilstuna kommunfastigheter AB svarar att de ser positivt på förslaget om ett utökat 
återbruk av byggnadsmaterial för en cirkulär ekonomi och att det ligger i linje med 
deras eget arbete för hållbarhet. Kommunfastigheter är idag en stor beställare av 
entreprenader och byggarbeten. De utför även mindre entreprenader i egen regi. Ny, 
om- och tillbyggnader leder till avfall av byggmaterial. Kommunfastigheter tycker 
därför att Retuna är en lämplig plats att vidareutveckla för ändamålet.

Eskilstuna energi och miljö AB (EEM) undersöker hur byggavfall framöver kan 
hanteras på ett mer resurseffektivt sätt och gärna i samverkan med eller för andra 
aktörer i branschen. De menar också att de i dagsläget varken har lokaler eller resurser 
att hantera sortering och avsättning av byggmaterial, utan att nya ytor skulle behövas 
för byggåterbruk i större skala. Möjligen kan befintlig hyresgäst AMA på ReTuna 
hantera mindre mängder byggavfall och om de så önskar, kommer EEM stödja dem 
som möjligt utifrån förutsättningar på plats (det råder i dagsläget platsbrist i 
återbruksgallerians lokaler). 
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EEM ser därför följande möjligheter: 
- att erbjuda tjänst för insamling av material till byggföretag genom att tillhandahålla 
behållare (flerfackscontainrar/flak) för byggmaterial till återbruk. Tjänsten avser endast 
insamling och transport av material till annan aktör som hanterar sortering och 
avsättning. Tjänsten blir densamma som för vilken annan fraktion som helst i deras 
affärsverksamhet. 

- lämna/hämta på återvinningscentralen för privatpersoner genom att upprätta enklare 
byggnad eller container för inlämning och upphämtning av byggmaterial. En sådan 
satsning kräver utökade resurser som bemanning och ny byggnad. 

Kommunledningskontorets bedömning
Kommunledningskontoret ser positivt på motionens syfte som ligger väl i linje med 
Eskilstunas strategiska mål för hållbar utveckling och skulle befästa Eskilstunas 
varumärke och position som ”återbrukshuvudstad”. En omställning av byggsektorn, 
där materiella resurser tas till vara i kretslopp, är dessutom en förutsättning för att nå 
nationella mål om minskade avfallsmängder och klimatpåverkan. 

Eskilstuna kommun arbetar för att främja ett cirkulärt näringsliv och vill därför 
möjliggöra för både en och flera aktörer att skapa nya jobbtillfällen genom att erbjuda 
återbrukat byggmaterial till byggsektorn. Det finns idag ett antal nyetablerade aktörer 
på marknaden som specialiserat sig på att kvalitetssäkra rivningsmaterial för att 
möjliggöra återbruk i nybyggnation (till exempel tegel). Kommunledningskontoret gör 
därför bedömningen att det finns behov av att undersöka intresset för att bedriva 
återbruksverksamhet inom byggvaror i Eskilstuna samt i vilken form.

Inom kommunkoncernen pågår ett flertal aktiviteter för att påskynda det arbete 
motionen beskriver. 

1. I kommande åtgärdsprogram för miljö, som utarbetas tillsammans med 
länsstyrelsen och remitteras under våren 2022, finns förslag på samverkan och 
plan för att främja cirkulära lösningar av byggmaterial inom regionen. 

2. I framtagandet av ny kommunal avfallsplan, ingår bygg- och rivningsavfall som 
ett viktigt förbättringsområde för att minska byggsvinn och öka återbruk där 
frågan kommer att behandlas.

3. Kommunfastigheter har också i sitt ägardirektiv ett uppdrag att utreda olika 
möjligheter till byggåterbruk. 

Kommunledningskontoret gör därför bedömningen att frågan kommer att behandlas 
framöver både i lokala och regionala strategiska planer och program vilka ska beslutas 
under år 2022.

KOMMUNLEDNINGSKONTORET

Tommy Malm Kristina Birath
Kommundirektör Miljö och samhällsbyggnadsdirektör
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MOTION 

 

Eskilstuna behöver en plats för återbruk av byggmaterial 
 

Inom byggsektorn återbrukas alldeles för lite material. Mängder av saker som rivits ut eller blivit 

över slängs fast de skulle gå att använda igen på nya platser. En del är till och med helt nya, 

överblivna varor som kasseras. Materialet kan vara virke, byggskivor, fönster, dörrar, tegel, 

marksten, murbruk, lister, verktyg, köksskåp, handfat och mycket, mycket annat. Många tycker 

att det är för mycket jobb med att t ex sälja materialet via en annons. Det är helt enkelt många 

gånger mindre jobb med att bara köra direkt till avfallsanläggningen. Det här är ett resursslöseri 

som inte stämmer med miljömål och lagstiftning där återbruk och cirkulär ekonomi har hög 

prioritet. 

 

Idag är återbruk av möbler, kläder etc en mer och mer naturlig del av vardagen. Fler uppskattar 

att bidra till att de saker en själv inte längre behöver kan användas av någon annan. Vi har ett 

fantastiskt exempel på detta i Eskilstuna genom ReTuna. Det finns exempel på platser som 

anammat denna tanke i t ex Göteborg1 och Malmö2. Men i Eskilstuna saknar fortfarande en plats 

att lämna material som använts vid byggnation. Miljöpartiet menar att det i Eskilstuna behövs en 

organiserad verksamhet som kan ta emot byggvaror och sälja dem vidare.  

 

På ReTuna här i Eskilstuna har AMA haft en del begagnade byggnadsdelar till försäljning, men 

detta har minskat och signalerna är att detta kommer att upphöra. Så för byggvaror finns nu ingen 

återbruksverksamhet i Eskilstuna. Därför behövs nya initiativ så att byggsektorn får större 

möjlighet att ingå i den cirkulära ekonomin. Den som bygger och fixar ska också kunna bidra till 

minskad resursförbrukning. 

 

Byggnaden som ReTuna ligger i är rejält stor och när den köptes in av kommunen fanns tankar på 

att kunna använda mer av ytorna allteftersom ReTuna utvecklades. En marknad för begagnade 

byggvaror skulle kunna bli ett storartat komplement till övriga butiker i ReTuna. 

 

Vi yrkar därför att: 
 

 Eskilstuna kommun skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika 

typer av byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 

privatpersoner att lämna och köpa varor. 

 

 Eskilstuna kommun skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av 

tillräcklig storlek för de stora och skrymmande varor som byggsektorn hanterar. 

 

 

                                                
1  Återbruket 
2  Malmoabd 

 

mailto:eskilstuna@mp.se
https://goteborg.se/wps/portal/start/avfall-och-atervinning/har-lamnar-hushall-avfall/atervinningscentraler/hitta-atervinningscentraler/!ut/p/z1/hY9PT4MwGMY_DRcPfd-u2FZvzMginW5mW4ReFiC1IwFKSh2Zn168aTLjc3v-_A4PaMhB9-W5sWVoXF-2sy80P25p9iqXNMHN6i7Fp73api9qvTnsEN7-G-i5xj-UIBQzL47xYoU0i6mSfCkwWasHxpV4fE4Z7ECDHo0_N7UJl8FAcfMjOfgWilvkCBnopurIVHcECRdMxlRwibjgnPHvH0lfMWlBe_NuvPHkY0bzUwjDeB9hhNM0EeucbQ2pXRfhNeTkxgD57yUMXf65N5W8sNZ-ATVfC0M!/dz/d5/L2dBISEvZ0FBIS9nQSEh/?servicetype=*
https://www.malmoabd.se/
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Marielle Lahti (MP) 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SBN/2021:435

§ 259
Yttrande över motion - Eskilstuna behöver en plats 
för återbruk av byggmaterial - inlämnad av MP 
(KSKF/2021:209)

Beslut
Stadsbyggnadsnämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande och översänder 
det till kommunstyrelsen.

Förslag till kommunfullmäktige
Motionen besvaras med att organisera återbruk av byggmaterial ifrån befintliga 
projekt. Återanvändning av byggmaterial finns med i stadsbyggnadsnämnden löpande 
arbete.

Reservation
Nina Hedenfeldt (MP) reserverar sig mot beslutet. (Bilaga C)

Ärendebeskrivning
Mariella Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in motionen om att Eskilstuna 
behöver en plats för återbruk av byggmaterial.

Motionären yrkar att kommunfullmäktige beslutar att utreda möjligheterna om 
återbruk av byggmaterial då det inom byggsektorn återbrukas för lite material. 
Motionären menar att material som rivits ut eller blivit över slängs fast de skulle gå att 
använda igen på nya platser. Eskilstuna saknar fortfarande en plats för inlämning 
byggmaterial. Miljöpartiet menar att det i Eskilstuna behövs en organiserad 
verksamhet som kan ta emot byggvaror och sälja dem vidare. Det behövs nya initiativ 
så att byggsektorn får större möjlighet att ingå i den cirkulära ekonomin. Enskilda som 
bygger ska också kunna bidra till minskad resursförbrukning.

Motionären menar vidare att byggnaden som ReTuna ligger i är rejält stor och när den 
köptes in av kommunen fanns tankar på att kunna använda mer av ytorna allteftersom 
ReTuna utvecklades. En marknad för begagnade byggvaror skulle kunna bli ett 
storartat komplement till övriga butiker i ReTuna.

Stadsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande 
Eskilstuna Energi och Miljö ska leverera optimal nytta till kunder och invånare - med 
minimal miljöpåverkan. Målet är att vara ett föredöme och en inspirationskälla inom 
energi och miljö, samt skapa hållbar samhällsnytta för nuvarande och kommande 
generationer.
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Eskilstuna kommun har tagit en tydlig position inom miljö och hållbarhet och det 
finns goda förutsättningar för att bygga vidare på den positionen och som även kan få 
positiva effekter på stadskärnans innehåll och identitet. En anläggning för återbruk av 
byggmaterial torde vara intressant för näringslivet och enskilda, liksom den 
kommunala organisationen. Inom verksamheter som detta kan många jobb skapas för 
dem som står långt ifrån arbetsmarknaden. ReTuna har redan skapat över 50 nya 
arbetstillfällen sedan starten och fler bör det kunna kan det bli med en satsning på 
återbruk av byggmaterial.

Stadsbyggnadsförvaltningen ser positivt på en utveckling av EEMs verksamhet till att 
även omfatta återbruk av byggmaterial. Det ligger i linje med kommunens ambitioner 
inom miljöarbetet och ett lämpligt steg i vidareutvecklingen av ReTunas verksamhet. 
Det åligger dock EEM att göra bedömningen huruvida det är möjligt att göra inom 
ramen för verksamhetens nuvarande förutsättningar.

Stadsbyggnadsförvaltningens byggmaterial är framför allt inom anläggningssidan vid 
utveckling av den offentliga miljön. Det handlar exempelvis om gatsten, 
belysningsarmaturer och möbler i det offentliga rummet. Till detta tillkommer 
schaktmassor från egna projekt samt entreprenadarbeten exempelvis jord, lera, grus, 
stenar och betong. Överblivet material som är i gott skick bevaras för att kunna 
återanvändas inom verksamheten. Det uppkommer även material som inte kan 
återanvändas som skräp, rör och plankbitar.

Byggmaterial och schaktmassor sparas/mellanlagras på två olika platser i kommunen. 
Schaktmassor från olika projekt delas upp inom området för att inte blandas ihop.

Vid de tillfällen som förvaltningen handlar upp extern entreprenör för genomförande 
av anläggningsprojekt tillfaller bortrivet material entreprenören. Där det finns särskilt 
värdefullt material som till exempel smågatsten eller liknande skrivs det in i 
handlingen att det fortsatt är kommunens egendom och ska köras till kommunens 
förvaringsplats.

På ett övergripande perspektiv vill förvaltningen även lyfta möjligheterna kring att  
synliggörande Retuna i centrum, vilket skulle fungera som marknadsföringskanal för 
kommunens miljöarbete i stort och för Retuna specifikt. Det skulle även stärka 
centrums utbud och attraktivitet.

Sammanfattningsvis är Stadsbyggnadsförvaltningen positiv till ett återbruk för 
byggmaterial, men att förvaltningen i första hand kommer att nyttja överblivet material 
i projekt/arbeten inom den egna förvaltningen.

Yrkande
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Sarita Hotti (S) och Maria Chergui (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Nina Hedenfeldt (MP) yrkar bifall till miljöpartiets motion.

Propositionsordning
Ordförande finner att det finns följande förslag till beslut:

 Sarita Hotti (S) och Maria Cherguis (V) bifall till förvaltningens förslag till 
beslut.

 Nina Hedenfeldts (MP) yrkande om bifall till miljöpartiets motion.

Ordförande föreslår en propositionsordning som innebär att Sarita Hotti (S) och 
Maria Cherguis (V) yrkande om bifall till förvaltningens förslag till beslut och Nina 
Hedenfeldts (MP) yrkande om bifall till motionen ställs mot varandra. 
Stadsbyggnadsnämnden godkänner propositionsordningen. 

Ordförande ställer proposition på de två förslagen och finner att 
stadsbyggnadsnämnden beslutar enligt Sarita Hotti (S) och Maria Cherguis (V) yrkande 
om att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Kopia till: 
Kommunstyrelsen
Akten
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Stadsbyggnadsnämnden

Yttrande motion – Eskilstuna behöver en plats för 
återbruk av byggmaterial - inlämnad av MP 
(KSKF/2021:209)

Förslag till beslut
Stadsbyggnadsnämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande och översänder 
det till kommunstyrelsen.

Förslag till kommunfullmäktige
Motionen besvaras med att organisera återbruk av byggmaterial ifrån befintliga 
projekt. Återanvändning av byggmaterial finns med i stadsbyggnadsnämnden löpande 
arbete.

Ärendebeskrivning
Mariella Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in motionen om att Eskilstuna 
behöver en plats för återbruk av byggmaterial.

Motionären yrkar att kommunfullmäktige beslutar att utreda möjligheterna om återruk 
av byggmaterial då det inom byggsektorn återbrukas för lite material. Motionären 
menar att material som rivits ut eller blivit över slängs fast de skulle gå att använda 
igen på nya platser. Eskilstuna saknar fortfarande en plats för inlämning byggmaterial. 
Miljöpartiet menar att det i Eskilstuna behövs en organiserad verksamhet som kan ta 
emot byggvaror och sälja dem vidare. Det behövs nya initiativ så att byggsektorn får 
större möjlighet att ingå i den cirkulära ekonomin. Enskilda som bygger ska också 
kunna bidra till minskad resursförbrukning.

Motionären menar vidare att byggnaden som ReTuna ligger i är rejält stor och när den 
köptes in av kommunen fanns tankar på att kunna använda mer av ytorna allteftersom 
ReTuna utvecklades. En marknad för begagnade byggvaror skulle kunna bli ett 
storartat komplement till övriga butiker i ReTuna.
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Stadsbyggnadsförvaltningens förslag till yttrande 
Eskilstuna Energi och Miljö ska leverera optimal nytta till kunder och invånare - med 
minimal miljöpåverkan. Målet är att vara ett föredöme och en inspirationskälla inom 
energi och miljö, samt skapa hållbar samhällsnytta för nuvarande och kommande 
generationer.

Eskilstuna kommun har tagit en tydlig position inom miljö och hållbarhet och det 
finns goda förutsättningar för att bygga vidare på den positionen och som även kan få 
positiva effekter på stadskärnans innehåll och identitet. En anläggning för återbruk av 
byggmaterial torde vara intressant för näringslivet och enskilda, liksom den 
kommunala organisationen. Inom verksamheter som detta kan många jobb skapas för 
dem som står långt ifrån arbetsmarknaden. ReTuna har redan skapat över 50 nya 
arbetstillfällen sedan starten och fler bör det kunna kan det bli med en satsning på 
återbruk av byggmaterial.

Stadsbyggnadsförvaltningen ser positivt på en utveckling av EEMs verksamhet till att 
även omfatta återbruk av byggmaterial. Det ligger i linje med kommunens ambitioner 
inom miljöarbetet och ett lämpligt steg i vidareutvecklingen av ReTunas verksamhet. 
Det åligger dock EEM att göra bedömningen huruvida det är möjligt att göra inom 
ramen för verksamhetens nuvarande förutsättningar.

Stadsbyggnadsförvaltningens byggmaterial är framför allt inom anläggningssidan vid 
utveckling av den offentliga miljön. Det handlar exempelvis om gatsten, 
belysningsarmaturer och möbler i det offentliga rummet. Till detta tillkommer 
schaktmassor från egna projekt samt entreprenadarbeten exempelvis jord, lera, grus, 
stenar och betong. Överblivet material som är i gott skick bevaras för att kunna 
återanvändas inom verksamheten. Det uppkommer även material som inte kan 
återanvändas som skräp, rör och plankbitar.

Byggmaterial och schaktmassor sparas/mellanlagras på två olika platser i kommunen. 
Schaktmassor från olika projekt delas upp inom området för att inte blandas ihop.

Vid de tillfällen som förvaltningen handlar upp extern entreprenör för genomförande 
av anläggningsprojekt tillfaller bortrivet material entreprenören. Där det finns särskilt 
värdefullt material som till exempel smågatsten eller liknande skrivs det in i 
handlingen att det fortsatt är kommunens egendom och ska köras till kommunens 
förvaringsplats.

På ett övergripande perspektiv vill förvaltningen även lyfta möjligheterna kring att  
synliggörande Retuna i centrum, vilket skulle fungera som marknadsföringskanal för 
kommunens miljöarbete i stort och för Retuna specifikt. Det skulle även stärka 
centrums utbud och attraktivitet.

Sammanfattningsvis är Stadsbyggnadsförvaltningen positiv till ett återbruk för 
byggmaterial, men att förvaltningen i första hand kommer att nyttja överblivet material 
i projekt/arbeten inom den egna förvaltningen.
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STADSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN

Marianne Hagman
Stadsbyggnadschef

Kopia till: 
Kommunstyrelsen
Akten





Protokollsutdrag Eskilstuna Kommunföretag AB 2021-11-22

ESKILSTUNA KOMMUNFÖRETAG AB SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum
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§ 10 Motion – Återbruk av byggmaterial
Dnr 2021:063

Styrelsen beslutade

att godkänna Kommunföretags yttrande, samt
att överlämna yttrandet till Eskilstuna kommun.

Ärendebeskrivning 
Kommunledningskontoret har skickat motionen ”Eskilstuna behöver en 
plats för återbruk av byggmaterial” till Eskilstuna Kommunföretag AB för att 
lämna synpunkter.
Marielle Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in en motion - Eskilstuna 
behöver en plats för återbruk av byggmaterial. Motionären yrkar på att 
Eskilstuna kommun:

 skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika typer av 
byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 
privatpersoner att lämna och köpa varor.

 skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av tillräcklig storlek 
för de stora och skrymmande varor som byggsektorn hanterar.

Styrelsen instämmer till det medskick som styrelsen för Eskilstuna 
Kommunfastigheter AB och styrelsen för Energi och Miljö AB har gjort i 
sina remissvar. 
___
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Missiv- Motion Eskilstuna behöver en plats för återbruk av byggmaterial 
 

Förslag till beslut 

Styrelsen för Eskilstuna Kommunföretag AB föreslås besluta: 

att godkänna kommunföretags yttrande samt 

att överlämna yttrandet till Eskilstuna kommun. 

 
Ärendebeskrivning  

Kommunledningskontoret har skickat motionen ”Eskilstuna behöver en plats för återbruk av 
byggmaterial” till Eskilstuna kommunföretag AB för att lämna synpunkter. 

Marielle Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in en motion - Eskilstuna behöver en plats 
för återbruk av byggmaterial. Motionären yrkar på att Eskilstuna kommun: 

• skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika typer av byggvaror i större 
skala, med möjlighet för såväl byggföretag som privatpersoner att lämna och köpa 
varor. 

• skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av tillräcklig storlek för de stora 
och skrymmande varor som byggsektorn hanterar. 

Styrelsen instämmer till det medskick som styrelsen för Eskilstuna Kommunfastigheter AB 
och styrelsen för Energi och Miljö AB har gjort i sina remissvar. Därmed anses motionen vara 
besvarad.a 

 

Yttrande från Eskilstuna Kommunfastigheter AB 
 
Styrelsen för Eskilstuna Kommunfastigheter AB beslutade 
 
att godkänna Kfast yttrande om motionen att hitta en plats för återbruk av byggnadsvaror 

samt att skicka beslutet till Eskilstuna Kommunföretag för vidare hantering 

 

Ärendebeskrivning  

En motion har inkommit från Miljöpartiet om att öka återbruket av byggnadsvaror. 
Motionen vill att Eskilstuna kommun skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av 
olika typer av byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 
privatpersoner att lämna och köpa varor samt att Eskilstuna kommun skyndsamt kommer 
med förslag på lämpliga lokaler av tillräcklig storlek för de stora och skrymmande varor som 
byggsektorn hanterar.  

Yttrande från Kfast 

Kfast är idag en stor beställare av entreprenader och byggarbeten och utför även mindre 
entreprenader i egen regi. Ny, om- och tillbyggnader leder till avfall av byggmaterial och 
Kfast ser positivt på förslaget om att utöka återbruket inom byggnationsprojekt. Kfast 
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tycker att Retuna är en lämplig plats att utveckla för ändamålet. Ett utökat återbruk av 
byggnadsmaterial och en utökning av cirkulär ekonomi ligger helt i linje med Kfast arbete 
för hållbarhet.  

 
 

Yttrande från Eskilstuna Energi och Miljö AB 
 
Styrelsen för Eskilstuna Energi och Miljö AB beslutade 

att godkänna nedanstående som remissvar samt 

att skicka ärendet vidare till Eskilstuna Kommunföretag AB. 

 

Bakgrund 

 Miljöpartiet har lämnat in en motion om att Eskilstuna behöver en plats för återbruk av 

byggmaterial. ”Det här är ett resursslöseri som inte stämmer med miljömål och lagstiftning 

där återbruk och cirkulär ekonomi har hög prioritet”. Miljöpartiet menar att det i Eskilstuna 

behövs en organiserad verksamhet som kan ta emot byggvaror och sälja dem vidare och att 

byggnaden som ReTuna ligger i är rejält stor och när den köptes in av kommunen fanns 

tankar på att kunna använda mer av ytorna allteftersom ReTuna utvecklades. 

 

Synpunkter 

 EEM ser följande möjligheter:  

- Erbjuda tjänsten insamling av material till byggföretag genom att tillhandahålla 

behållare (containrar/flak) för byggmaterial till återbruk. Tjänsten avser endast 

insamling och transport av material till annan aktör som hanterar sortering och 

avsättning. Tjänsten blir densamma som för vilken annan fraktion som helst i vår 

affärsverksamhet  

- Lämna/hämta på ÅVC för privatpersoner. Upprätta enklare byggnad/container där 

man kan lämna/hämta byggmaterial. Kräver utökade resurser som bemanning och ny 

byggnad. 

 

EEM kommer att se på hur byggavfall kan hanteras på ett mer resurseffektivt sätt framåt, 

gärna hitta lösningar med eller för andra aktörer i branschen, men har i dagsläget inga 

lokaler eller resurser att hantera sortering och avsättning av byggmaterial, utan nya ytor 

skulle behövas för större skala. Möjligen kan befintlig hyresgäst AMA på ReTuna hantera 

mindre mängder byggavfall och om de så önskar, kommer EEM stödja dem som möjligt 

utifrån förutsättningar på plats. 

 

 
 
 
Eskilstuna Kommunföretag AB 
 
Tommy Malm 
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§ 125
Motion - Eskilstuna behöver en plats för återbruk av 
byggmaterial (KSKF/2021:209)

Beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 
Marielle Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in en motion – Eskilstuna behöver en 
plats för återbruk av byggmaterial.

Motionären lämnar följande yrkanden:  
1. Att Eskilstuna kommun skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika 

typer av byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 
privatpersoner att lämna och köpa varor. 

2. Att Eskilstuna kommun skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av 
tillräcklig storlek för de stora och skrymmande varor som byggsektorn hanterar.

_____ 

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen


